
Protokół z XLI Zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 28 listopada 2023 r.  Strona 1 

 

Protokół 

z XLI Zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Raciążu 

z dnia 28 listopada 2023 r. 

OK.0002.5.2023 

 

XLI Zwyczajna Sesja Rady Miejskiej w Raciążu odbyła się w budynku Miejskiego Centrum 

Kultury, Sportu i Rekreacji im. Ryszarda Kaczorowskiego w Raciążu, przy ul. Parkowej 14 

 

Sesję rozpoczęto o godzinie: 10:00 

Zakończono o godzinie: 12:00 

Obecni radni wg załączonej listy obecności. 

 

Ad – 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

  

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Miejskiej w Raciążu Paweł Chrzanowski, który 

przywitał Burmistrza Miasta Mariusza Godlewskiego, Sekretarza Miasta Renatę Kujawę, 

Skarbnika Marię Karwowską, inspektor do spraw Rady Miejskiej Katarzynę Wawrowską oraz 

zaproszonych gości. 

  

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że w posiedzeniu Sesji uczestniczy               

13 radnych, a zatem można skutecznie obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

 

Przewodniczący Rady poinformował zebranych, że dzisiejsze obrady Sesji są nagrywane                 

i transmitowane na żywo na profilu Urzędu Miejskiego na stronie Facebook. Przekazał 

również, że klauzula RODO znajduje się na stronie Internetowej Urzędu. 

Ad - 2 

Komunikaty  

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i  stwierdzenie  prawomocności obrad; 

2. Przyjęcie protokołu z ostatniej Sesji; 

3. Komunikaty 

4. Wystąpienia zaproszonych gości,  

5. Wystąpienia Przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej 
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6. Sprawozdanie z działalności organu wykonawczego jednostki stanowiącej samorządu 

gminnego; 

7. Dyskusja nad projektami uchwał; 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

• uchwalenia Programu Współpracy Gminy Miasto Raciąż z organizacjami 

pozarządowymi oraz z podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia                     

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok 

• w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych                           

na 2023 r. 

• opłaty od posiadania psów 

• wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki tej opłaty na terenie miasta Raciąż 

• w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnień                   

z tego podatku 

• wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na dzierżawę części nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Miasto Raciąż  

• wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na wynajem garażu stanowiącego 

własność Gminy Miasto Raciąż  

• zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Raciąż, 

• zmian w uchwale budżetowej Gminy Miasto Raciąż na rok 2023 

9. Wolne wnioski i zapytania; 

10. Zamknięcie obrad.  

 

Burmistrz: na wniosek Pani kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej proszę                

o  wprowadzenie do porządku obrad następujących uchwał – uchwałę w sprawie 

określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych na świadczenia z pomocy społecznej                  

w formie posiłku oraz świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności  dla osób 

objętych wieloletnim rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w domu'' na lata 2024-

2028, Uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania zasiłku celowego w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

produktów żywnościowych w celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego 

rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028, Uchwałę                         

w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego Gminy Miasto Raciąż                      

w zakresie dożywiania  w ramach realizacji wieloletniego rządowego programu „Posiłek 

w szkole  i w domu” na lata 2024-2028” oraz Uchwałę w sprawie szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze z wyłączeniem 
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specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, Uchwałę 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat oraz trybu ich 

pobierania. 

Proszę także o wprowadzenie do porządku obrad uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne użyczenie na czas oznaczony lokalu użytkowego stanowiącego własność 

Gminy Miasto Raciąż na rzecz wnioskodawcy w celu utworzenia Gabinetu 

Stomatologicznego. Dzięki podjęciu tej uchwały w szkole podstawowej powstanie 

gabinet stomatologiczny dla uczniów. 

  

PRZEWODNICZĄCY RADY prosi o przegłosowanie wprowadzenia do porządku obrad 

Uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków poniesionych na świadczenia z 

pomocy społecznej w formie posiłku oraz świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 

żywności  dla osób objętych wieloletnim rządowym programem ,,Posiłek w szkole i w domu'' 

na lata 2024-2028. 

Uchwała wprowadzona do porządku obrad jednogłośnie.  

 

PRZEWODNICZĄCY RADY prosi o przegłosowanie wprowadzenia do porządku obrad 

Uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

zasiłku celowego w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub produktów 

żywnościowych w celu udzielenia wsparcia w ramach wieloletniego rządowego programu 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Uchwała wprowadzona do porządku obrad jednogłośnie.  

 

PRZEWODNICZĄCY RADY prosi o przegłosowanie wprowadzenia do porządku obrad 

Uchwałę  w sprawie ustanowienia wieloletniego programu osłonowego Gminy Miasto Raciąż                      

w zakresie dożywiania w ramach realizacji wieloletniego rządowego programu „Posiłek w 

szkole  i w domu” na lata 2024-2028”. 

Uchwała wprowadzona do porządku obrad jednogłośnie.  

 

PRZEWODNICZĄCY RADY prosi o przegłosowanie wprowadzenia do porządku obrad 

Uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat 

oraz trybu ich pobierania.  

Uchwała wprowadzona do porządku obrad jednogłośnie.  
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PRZEWODNICZĄCY RADY prosi o przegłosowanie nowego porządku obrad. 

Nowy porządek obrad przegłosowany jednogłośnie.  

 

Ad – 3 

Wystąpienia zaproszonych gości 

Nikt nie zabrał głosu.  

 

Ad - 4 

Sprawozdanie z działalności organu wykonawczego jednostki stanowiącej                         

samorządu gminnego. 

 

Sekretarz Miasta Renata Kujawa poinformowała, że w ramach projektu dotyczącego  

Wymiany źródeł ciepła na dzień 24.10.2023r. podpisano 19 umów na dofinansowanie                        

na kwotę 320 000,00 zł ze środków budżetu Województwa Mazowieckiego w ramach 

programu „Mazowsze dla czystego ciepła 2023” finansowanie 80/20 – wypłacono 16 osobom 

dofinansowanie- złożono również wniosek na rok 2024. Natomiast w ramach Mazowieckiego 

Programu Wsparcia Zapobiegania Bezdomności Zwierząt – „Mazowsze dla zwierząt 2023” 

sterylizację/kastrowanie i czipowanie wykonano 37 zwierzętom. Złożono również wniosek      

na rok 2024. 

 

W Urzędzie Miejskim działa punkt konsultacyjno-informacyjny w ramach programu „Czyste 

Powietrze”. Dofinansowanie można otrzymać na wymianę źródła ciepła, termomodernizację 

czy wymianę okien oraz drzwi zewnętrznych. Mieszkańcy Miasta korzystają z możliwości 

konsultacji oraz z pomocy przy wypełnianiu wniosków o dofinansowanie i wniosków                         

o płatność (rozliczenie przedsięwzięcia). W ramach działania punktu od stycznia 2023 zostało 

złożonych 17 wniosków o dofinansowanie w formie dotacji. 

W ramach zadania ,,Usuwanie wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Miasto Raciąż 

– Etap VII”,  z terenu miasta Raciąż zostało odebrane 9,020 Mg. Z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie Gmina Miasto Raciąż otrzymała 

dofinansowanie w wysokości 2 525,60 zł zgodnie z zawartą umową. 

Odbył się  przetarg na usługi pt. „Odbieranie, transport oraz zagospodarowanie odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości zamieszkałych znajdujących się na terenie Miasta 

Raciąż” jest w trakcie procedury. Wpłynęły 2 oferty: 
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- Remondis Drobin Komunalna Sp. z o.o. na kwotę 1 859 159,95 przy założeniu szacunkowej 

ilości odpadów 1706 Mg. 

- PreZero Płocka Gospodarka Komunalna Sp. z o.o. na kwotę 2 246 923,42 zł przy założeniu 

szacunkowej ilości odpadów 2 251,6 Mg 

Z różnych wydarzeń, w których w okresie międzysesyjnym brał udział Burmistrz Sekretarz 

poinformowała, że: 

• 30 września – Klub Seniora w Raciążu obchodził Jubileusz 30-lecia  

• 06 października – odbyło się uroczyste otwarcie nowego budynku biblioteki. 

• 10 października - odbył się trzecie z serii wyjazdów seniorów do teatrów w ramach 

projektu „Raźnym krokiem w kulturę”, Tym razem seniorzy pojechali do Teatru 

Komedia na spektakl komediowy. 

• 11 października – odbyło się uroczyste otwarcie budynku Państwowej Straży 

Pożarnej. 

• 13 października – w Szkole Podstawowej odbyła się akademia z okazji Dnia Edukacji 

Narodowej. 

• 15 października – odbyły się Wybory do Sejmu i Senatu Rzeczpospolitej Polskiej oraz 

referendum ogólnokrajowe. 

• 17 października - odbył się kolejny z serii wyjazdów seniorów do teatrów w ramach 

projektu „Raźnym krokiem w kulturę”, Tym razem seniorzy pojechali                             

do warszawskiego Teatru Kwadrat spektakl „Małżeństwo do poprawki”. 

• 21 października  - odbyły się uroczystości z okazji Dnia Seniora zorganizowane                      

w  ramach projektu „Wesołe jest życie seniora”. 

• 23 października – został zorganizowany wyjazd dla osób w wieku 18-24 lata  i 55+                 

na Tor Modlin. 

• 24 października – w Powiatowym Centrum Kultury i Sztuki w Ciechanowie odbyło 

się uroczyste wręczenie medali dla zasłużonych nauczycieli.  Podczas uroczystości 

wyróżniono ponad 150 nauczycieli z naszego regionu, a wśród nich byli również 

reprezentanci raciąskich szkół - Szkoła Podstawowa im. St. Konarskiego w Raciążu, Zespół 

Szkół w Raciążu, Społeczne Liceum Ogólnokształcące STO w Raciążu oraz Przedszkola 

Miejskiego. Postanowieniem Prezydenta RP Brązowym Krzyżem Zasługi odznaczono 

Anetę Kowalską. Medalem Złotym za Długoletnią Służbę odznaczeni zostali Elżbieta 

Aleksandrowicz, Daniela Ambrochowicz, Agnieszka Jóźwiak, Iwona Karpińska, 

Sławomir Krzeski, Andrzej Łopata, Iwona Szelągowska, Joanna Wawrowska                           

i Aleksandra Wiśniewska. Medal Srebrny za Długoletnią Służbę otrzymali Andrzej 

Kowalski oraz Anna Wichowska-Szcześniewska, zaś Medalem Brązowy                              

https://www.facebook.com/zsraciaz?__cft__%5b0%5d=AZWFTkNhdfIttaYJ5PtfqZIFUPRH1CuKahga3v-Kfw546AYroiE25kJNMxUPKRxsKm3-PBhk5rRhmWlOz1LVg-zS0BWc8nj4gb7uxTn_X9hsToQVdE4Q1rBkF8S3MhXAUDT61KsKpQ4-JTOtzV5ajGMY6vOkgAKDre7phKoArS8WzHSretPKE3ZbnpDJPwZ-GZo&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/zsraciaz?__cft__%5b0%5d=AZWFTkNhdfIttaYJ5PtfqZIFUPRH1CuKahga3v-Kfw546AYroiE25kJNMxUPKRxsKm3-PBhk5rRhmWlOz1LVg-zS0BWc8nj4gb7uxTn_X9hsToQVdE4Q1rBkF8S3MhXAUDT61KsKpQ4-JTOtzV5ajGMY6vOkgAKDre7phKoArS8WzHSretPKE3ZbnpDJPwZ-GZo&__tn__=-%5dK-R
https://www.facebook.com/SLORaciaz?__cft__%5b0%5d=AZWFTkNhdfIttaYJ5PtfqZIFUPRH1CuKahga3v-Kfw546AYroiE25kJNMxUPKRxsKm3-PBhk5rRhmWlOz1LVg-zS0BWc8nj4gb7uxTn_X9hsToQVdE4Q1rBkF8S3MhXAUDT61KsKpQ4-JTOtzV5ajGMY6vOkgAKDre7phKoArS8WzHSretPKE3ZbnpDJPwZ-GZo&__tn__=-%5dK-R
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za Długoletnią Służbę nagrodzona została Joanna Traczyk. Wszystkim nagrodzonym 

serdecznie gratuluję.  

• 27 października – odbyły się obchody związane z 30-leciem Społecznego 

Towarzystwa Oświatowego w Raciążu. 

• 27 października - odbył się ostatni z serii wyjazdów seniorów do teatrów w ramach 

projektu „Raźnym krokiem w kulturę”. Seniorzy pojechali do płockiego Teatru 

Dramatycznego na spektakl „Prezent Urodzinowy”. 

• 30 października – miałem przyjemność uczestniczyć w spotkaniu „Paczka na kresy” 

organizowanym przez Społeczne Liceum Ogólnokształcące w Raciążu. Podczas 

spotkania Prezes Fundacji „Kresy w Potrzebie” Pani Agnieszka Skowrońska oraz 

Mazowiecka Kurator Oświaty Pani Aurelia Michałowska opowiedziały o działaniach 

fundacji, a także przybliżyły cel akcji "Paczka na Kresy Boże Narodzenie 2023”.   

• 03 listopada – wraz z panią dyrektor Szkoły Podstawowej przekazałem laptopy dla 

uczniów klas IV otrzymanych w ramach rządowego programu „Laptop dla ucznia”. 

Natomiast w ramach rządowego programu „Laptop dla nauczyciela” 50 nauczycieli 

szkoły podstawowej otrzymało bony w kwocie 2500 na zakupy laptopów.  

• 10 listopada  - w szkole podstawowej w Raciążu odbyła się akademia z okazji 

rocznicy odzyskania niepodległości.  

• 10 listopada – odbyło  się ślubowanie kadetów z klas mundurowych Społecznego 

Towarzystwa Oświatowego w Raciążu. 

• 10 listopada – przedszkolaki z Miejskiego Przedszkola w Raciążu wzięły udział                      

w akcji ‘Przedszkolaki do hymnu”. 

• 11 listopada – odbyły się uroczyste obchody  105. Rocznicy odzyskania 

Niepodległości. 

• 17 listopada – podpisałem zarządzenie w sprawie przeprowadzenia wyborów                        

do Raciąskiej Rady Młodzieżowej I kadencji. Wyznaczyłem ich termin na 18 grudnia 

2023 r. Do dziś tj. do 28 listopada spośród uczniów Raciąskich szkół mogą zgłaszać 

się kandydaci na młodzieżowego radnego. 

Ad – 4 

Wystąpienia Przewodniczących stałych Komisji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący Komisji Budżetowo Gospodarczej Pan Dariusz Dobrosielski 

poinformował, że dnia 22 listopada odbyło się wspólne posiedzenie stałych Komisji Rady 

Miejskiej w Raciążu. Na posiedzeniu obecni byli Burmistrz Mariusz Godlewski, Sekretarz 

Renata Kujawa, Skarbnik Miasta Maria Karwowska oraz radni. Na wstępie przedstawiono 
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radnym porządek obrad, do którego po wniosku Pani sekretarz dodano projekty uchwał. Na 

posiedzeniu prezes PGKiM Robert Pniewski przedstawił sprawozdanie z działalności 

Przedsiębiorstwa Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Raciążu za rok 2022 oraz 

omówił sprawy bieżące przedsiębiorstwa. 

Kolejnym punktem posiedzenia komisji było zapoznanie się z założeniami do budżetu Gminy 

Miasto Raciąż na rok 2024. Założenia te przedstawił Skarbnik Miasta. Nastęnie radni przyjęli 

informację o stanie realizacji zadań oświatowych za rok 2022/23. 

W kolejnym temacie posiedzenia radni przystąpili do zapoznania się i opiniowania projektów 

uchwał, które w szczegółowy sposób omówili Burmistrz, Sekretarz oraz Skarbnik. Po 

omówieniu wszystkich projektów w punkcie Sprawy różne, radni zgłaszali uwagi i wnioski 

dotyczące spraw bieżących w mieście. Po wyczerpaniu porządku obrad zakończono 

posiedzenie. Dziękuję, 

 

Ad – 5 

Dyskusja 

Burmistrz: Szanowni Państwo, może odniosę się do wprowadzonej przeze mnie uchwały 

dotyczącej wdrożenia zgody na nieodpłatne użyczenie na czas oznaczony lokalu użytkowego. 

Zgłosiła się do nas firma stomatologiczna, która chciałaby prowadzić gabinet stomatologiczny 

w szkole. Ten gabinet będzie w 100% oparty na NFZ-cie, czyli będzie to gabinet, w którym 

będą robione przeglądy jamy ustnej oraz będą prowadzone działania edukacyjne dzieci w 

zakresie dbania o zęby. Gabinet nie będzie komercyjny. Wnioskodawcy prosili o dzierżawę 

lokalu na 15 lat, jednak ostatecznie zostanie on użyczony pod konkretną działalność z tego 

względu, że budynek szkoły objęty jest jeszcze okresem trwałości projektów, które były 

realizowane w szkole i z tego tytułu nie możemy pobierać z jego działalności żadnych 

dodatkowych przychodów. Zostało już wskazane pomieszczenie, które będzie 

wykorzystywane jako gabinet stomatologiczny.  Wnioskodawca na swój koszt wyposaży 

gabinet we wszelkie sprzęty niezbędne do prowadzenia działalności. Natomiast w zakresie 

części stałych i tych stricto związanych z budynkiem jak np. remont łazienki czy całego 

gabinetu wnioskodawca chciałby aby wykonano rozliczenie w momencie rozwiązywana 

umowy. Dokładne zasady zostaną uregulowane w umowie. Będę chciał, żeby gabinet 

posiadał oddzielne liczniki na media.  Tak jak uzgadnialiśmy na posiedzeniu Komisji, 

użyczenie byłoby na 10 lat i łączny metraż lokalu wynosi 56 m². Myślę, że będzie to 

inwestycja z dużą korzyścią dla dzieciaków, bo wrócimy z dobrą tradycją sprzed lat, kiedy to 

w szkole był dentysta. Gabinet będzie także wykonywał pracę edukacyjną z dziećmi. Będą 

pogadanki, zajęcia i spotkania żeby uwrażliwić  młodzież jak ważne jest dbanie o higienę 
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jamy ustnej. Z jednej strony edukacja i  popularyzowanie dobrych praktyk, z drugiej strony 

przeglądy i leczenie. Przeglądy uzębienia będą wykonywane przez stomatologa za zgodą 

rodziców, natomiast przy samym leczeniu będzie konieczna obecność rodziców.  

 

Teraz poproszę Panią kierownik MOPS, żeby omówiła pozostałe uchwały wprowadzone                  

do porządku obrad.  

 

Kierownik MOPS Pani Elżbieta Kosiorek: wprowadzone do porządku obrad uchwały                   

w żaden sposób nie dotyczą  nowych zadań. Są to zadania dotychczas realizowane przez 

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej w Raciążu. Jeżeli chodzi o rządowy program osłonowy 

w zakresie dożywiania - ,,Posiłek w szkole i w domu" na lata 2000 2024 – 2028 do tej pory 

realizowany był na okres programowania na 2019 - 2023. Żebyśmy mogli pozyskać dotacje 

na realizację tego programu w wysokości 80% kwoty jego realizacji, musimy przyjąć uchwałę 

o ustanowienie wieloletniego programu osłonowego Gminy Miasto Raciąż w zakresie 

dożywiania. W ramach realizacji wieloletniego rządowego programu ,,Posiłek w szkole                         

i w domu" na lata 2024 - 2028. Program na ten okres zakłada realizację trzech modułów. 

Pierwszy moduł dotyczy dzieci i młodzieży. Z tego modułu mają korzystać dzieci                            

z najuboższych rodzin od wieku przedszkolnego do ukończenia szkoły ponadpodstawowej. 

Drugą grupą przewidzianą do wsparcia są osoby w najtrudniejszej sytuacji materialnej i trzeci 

moduł dotyczy organizacji stołówek oraz miejsc spożywania posiłku w szkołach. Tutaj to już 

jest kwestia dyrekcji szkół, czy będzie chciała coś modernizować i z niego korzystać czy nie 

ale w każdym razie jest taka szansa. Jeżeli chodzi o to, żebyśmy mogli pozyskiwać tą dotacje, 

konieczne jest przyjęcie uchwały o ustanowienie  programu. Kolejna uchwała w sprawie 

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania zasiłku celowego                      

w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub produktów żywnościowych w celu 

udzielania wsparcia. W ramach wieloletniego rządowego programu ,,Posiłek w szkole                         

i w domu" na lata 2024 – 2028 dotyczy tego, żeby jak największa grupa mieszkańców 

Raciąża mogła z tego programu korzystać. Jeżeli kryterium dochodowe uprawniające                       

do korzystania z zasiłku celowego wynosi 660,00 zł na osobę, 600,00 zł na osobę samotnie 

gospodarującą, to chodzi o to, żeby z tego programu mogły korzystać osoby, które nie 

przekroczą 200% kryterium dochodowego, żeby jak największą liczbę mieszkańców można 

było objąć programem. Kolejna uchwała w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków 

poniesionych na świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku oraz świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem ,,Posiłek w szkole i domu" na lata 2024 - 2028. Dotyczy tego żeby dopuścić 

możliwość odstąpienia od żądania zapłaty w sytuacji, kiedy dziecko zgłosi dyrekcji szkoły 
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bądź wychowawcy, że jest głodne i chce zjeść obiad i żeby mu umożliwić zjedzenie posiłku 

bez konieczności wydawania decyzji administracyjnej i bez włączania go dodatkowo                         

w  korzystanie programu. Natomiast uchwała, która dotyczy usług opiekuńczych, związana 

jest ze zmianą stawki godzinowej, która zmienia się co pół roku. Merytorycznie w uchwale 

nie zmienia się nic prócz stawki godzinowej, która obecnie wynosi 23,50 zł, a od 1 stycznia 

będzie wynosiła 27,70 zł. 

Radny Dariusz Dobrosielski: co prawda radni są zapoznani z projektami uchwał 

dotyczących metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami oraz w sprawie zmian 

stawek podatkowych. Ale czy można byłoby w skrócie je omówić żeby mieszkańcy, którzy 

nas oglądają wiedzieli o tych zmianach.  

Pani Skarbnik: Odnośnie podatków i stawek, których podniesienie zaproponowaliśmy                     

w projektach dzisiejszych uchwał to przyjęliśmy ich wzrost o 15% czyli o tyle ile wzrosły 

górne stawki ogłoszone przez ministra finansów. Ponieważ koszty wszystkich usług znacząco 

wrosły w ciągu ostatniego roku, a najniższa płaca od stycznia wzrośnie o 642,00 zł, żeby 

zbilansować budżet, niestety zmuszeni jesteśmy podwyższyć zarówno podatki jak i opłaty 

lokalne o wskaźnik inflacji podany przez ministerstwo. 

Sekretarz Miasta: Jeśli chodzi o odpady, to tak jak Państwu czytałam w sprawozdaniu,                 

do przetargu wpłynęły dwie oferty. Co prawda, przetarg nadal jest to procedowany, ale 

umowa, którą teraz mamy podpisaną z firmą PreZero, obowiązuje do 31 grudnia. Dlatego 

jeśli się okaże, że cała procedura przejdzie pozytywnie i nie będzie żadnych odwołań                      

to Burmistrz w grudniu podpisze umowę z nową firmą. Jednak żeby móc podpisać umowę 

musimy mieć w budżecie zabezpieczone fundusze bo zależy nam na tym, żebyśmy mieli 

ciągłość odbierania śmieci. Jeśli chodzi o wysokość stawki, to główną rolę zagrała kalkulacja 

matematyczna. Musieliśmy podzielić kwoty, które są w ofertach na ilości osób, na które 

opiewają nasze deklaracje i stąd nam wyszła taka kwota, a nie inna. Właściwie to nawet 

wyszła wyższa, ze względu na to, że rozporządzenie określa maksymalną kwotę, to 

musieliśmy taką kwotę przyjąć, żebyśmy sfinansowali nasze zadanie. Dodatkowo będzie 

trzeba jeszcze różnicę pokryć ze środków własnych. To będzie kwota około 330 00,00 zł, 

które Państwo radni będziecie musieli przyjąć w budżecie na przyszły rok. 

Firma szacuje odbiór śmieci na podstawie danych prowadzonych, planowanych                                    

i szacowanych. Mamy nadzieję, że te nasze szacunki są zawyżone i w przyszłym roku będzie 

mniej śmieci odebranych, niż ta ilość, którą zakładamy w tym momencie, ponieważ                            

w przetargu i w umowie mieliśmy możliwość  zapisu obowiązku ważenia odbieranych 

odpadów i na pewno to będziemy robić. Będziemy ważyć samochody, które odbierają śmieci i 

liczymy na to, że okaże się, że tych śmieci będzie mniej niż przyjęte jest do szacunku. Jeśli by 



Protokół z XLI Zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Raciążu z dnia 28 listopada 2023 r.  Strona 10 

się tak okazało, że śmieci byłyby w niższych kwotach niż przewidziane, to na pewno 

Burmistrz będzie wnioskował, żebyśmy obniżyli stawkę, ale na chwilę obecną nie możemy 

innych decyzji podejmować.  

Burmistrz: może tylko uzupełnię, że ilość śmieci, wytwarzanych w Raciążu jest 

zatrważająca. Jak można przeczytać w publikacjach na ten temat, średnia ilość wytwarzanych 

odpadów na mieszkańca Polski to jest około 390 kg, średnia europejska jest większa, bo to 

jest około 500 kg, a w Raciążu wytwarza się na każdego mieszkańca 644 kg. Tak naprawdę 

mamy prawie dwa razy więcej śmieci niż statystycznie w Polsce.  W związku z tym będziemy 

nasilać kontrolę, sprawdzać szczelność systemu i namawiać mieszkańców żeby skorzystali              

z  możliwości, które będą wiązały się z obniżeniem opłat dla nich samych np. do korzystania 

z kompostowników i wtedy każda osoba, która ma taki kompostownik przy domach 

jednorodzinnych korzysta z obniżenia opłaty miesięcznej. Dotyczy to oczywiście frakcji 

odpadów bio, bo tylko te odpady się kompostuje. Miasto ma z tego taki zysk, że za te śmieci 

nie płaci, a nabór zgodnie z kalkulacją, która wychodzi nam z przetargu za każdą tonę śmieci 

płacimy średnio około 950,00 zł. Za to, co wrzucają mieszkańcy między innymi ścinając 

trawniki czy wywożąc do PSZOK każda tona  kosztuje miasto 950,00 zł. Kiedyś opłata była 

ryczałtowa, czyli jeżeli już była złożona oferta w przetargu przez firmę, to jej kwota była 

niezależna od ilości odebranych śmieci. Obecnie ryzyko zmiany kosztów zostało przerzucone 

na gminę i gdy szacowana kwota zostanie przewyższona do pokrywać ją będzie miasto.                     

Na przyszły rok, zakładając przyjęcie określonej stawki i tak brakuje nam ponad 300 000 zł, 

które musimy dołożyć z budżetu. Jedyna droga żeby te opłaty obniżyć, to kontrolowanie czy 

wszyscy  mieszkańcy są zgłoszeni do systemu, to akurat jest robione systematycznie. Druga 

rzecz, którą  będziemy systematycznie robić to kontrola zgodności z rzeczywista ilością 

śmieci wywożonych z posesji gdzie jest działalność gospodarcza. Dlatego, że teraz   

działalność gospodarcza jest poza naszym systemem i  chcemy uniknąć takich sytuacji, że 

ktoś ma działalność gospodarczą, a śmieci z tej działalności umieszcza w pojemnikach, które 

są zgłoszone na osoby fizyczne. Następna rzecz, to zwiększenie świadomości i edukacja ludzi 

w zakresie gospodarki odpadami.  Ustalimy również zasady korzystania z PSZOK-u. Wiele 

miast ma  bardziej restrykcyjne działania korzystania przez mieszkańców z PSZOK-u i  na 

początek myślimy o tym, żeby były wydawane identyfikatory osób, które są w systemie, żeby 

taki odbiór z PSZOK-u zawsze odbywał się na takiej samej zasadzie tj. żeby to było 

indywidualne przyporządkowanie do danej osoby, która jest zgłoszona w systemie odpadów 

w mieście i żeby były pilnowane  limity dotyczące ilości oddawanego gruzu. Jeśli ktoś robi 

remont to powinien indywidualnie wynająć pojemnik na gruz i sam go wywieźć na PSZOK. 

Jeśli tego nie robi, a gruz oddaje do pojemników zbiorczych obciąża kosztami miasto.  Jeśli 

gruz trafia na PSZOK, a może trafiać ale tylko w ilości, której wcześniej zostanie określona, 
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zdaje się, że jest to 500 kg  gruzu co daje 450,00 zł do zapłacenia na rzecz firm przez miasto. 

Dochodzą również do nas informacje, że na nasz PSZOK są wywożone odpady przez 

mieszkańców zamieszkujących teren gmin. Dlatego myślę, że oddawanie odpadów na 

PSZOK za okazaniem otrzymanego identyfikatora to dobry pomysł, który pozwoli nam 

kontrolować ilości odpadów w mieście.  

 

Ad - 6 

Podjęcie uchwał 

 

• Uchwała nr XLI/368/2023 z dnia 28 listopada 2023 r. w sprawie uchwalenia 

Programu Współpracy Gminy Miasto Raciąż z organizacjami pozarządowymi oraz z 

podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na 2024 rok 

          Uchwała podjęta jednogłośnie.  

 

• Uchwała nr XLI/369/2023 z dnia 28 listopada 2023 r w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2023 r. 

Uchwała podjęta jednogłośnie.  

 

 

• Uchwała nr XLI/370/2023 z dnia 28 listopada 2023 r w sprawie opłaty od posiadania 

psów. 

Uchwała podjęta jednogłośnie.  

 

• Uchwała nr XLI/371/2023 z dnia 28 listopada 2023 r w sprawie wyboru metody ustalenia 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty na terenie 

miasta Raciąż 

Uchwała podjęta jednogłośnie.  

 

• Uchwała nr XLI/372/2023 z dnia 28 listopada 2023 r w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości oraz zwolnień z tego podatku 

Uchwała podjęta jednogłośnie.  

 

• Uchwała nr XLI/373/2023 z dnia 28 listopada 2023 r w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy na dzierżawę części nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Miasto Raciąż  
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Uchwała podjęta jednogłośnie.  

 

• Uchwała nr XLI/374/2023 z dnia 28 listopada 2023 r w sprawie wyrażenia zgody na 

zawarcie kolejnej umowy na wynajem garażu stanowiącego własność Gminy Miasto Raciąż 

Uchwała podjęta jednogłośnie.  

 

• Uchwała nr XLI/375/2023 z dnia 28 listopada 2023 r określenia zasad zwrotu wydatków 

poniesionych na świadczenia z pomocy społecznej w formie posiłku oraz świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności  dla osób objętych wieloletnim rządowym 

programem ,,Posiłek w szkole i w domu'' na lata 2024-2028.  

Uchwała podjęta jednogłośnie.  

 

• Uchwała nr XLI/376/2023 z dnia 28 listopada 2023 r podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania zasiłku celowego w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub produktów żywnościowych w celu udzielenia wsparcia w 

ramach wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028. 

Uchwała podjęta jednogłośnie.  

 

• Uchwała nr XLI/377/2023 z dnia 28 listopada 2023 r ustanowienia wieloletniego 

programu osłonowego Gminy Miasto Raciąż w zakresie dożywiania w ramach realizacji 

wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole  i w domu” na lata 2024-2028” 

Uchwała podjęta jednogłośnie.  

 

• Uchwała nr XLI/378/2023 z dnia 28 listopada 2023 r szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia  z opłat oraz trybu ich pobierania  

Uchwała podjęta jednogłośnie.  

 

• Uchwała nr XLI/379/2023 Rady Miejskiej w Raciążu  z dnia 28 listopada 2023 r. w sprawie  

zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasto Raciąż, 

Uchwała podjęta jednogłośnie.  

 

• Uchwała nr XLI/380/2023 Rady Miejskiej w Raciążu  z dnia 28 listopada 2023 r.                           

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Miasto Raciąż na rok 2023 

Uchwała podjęta jednogłośnie.  
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• Uchwała nr XLI/381/2023 Rady Miejskiej w Raciążu  z dnia 28 listopada 2023 r.                          

w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne użyczenie na czas oznaczony lokalu użytkowego 

stanowiącego własność Gminy Raciąż na rzecz Gabinet Stomatologiczny. 

Uchwała podjęta jednogłośnie.  

 

Ad – 7 

Wnioski i zapytania 

 

Radny Artur Gizler: czy budowy dróg realizowane w ramach projektu zostaną zakończone 

zgodnie z określonym terminie? Drugie pytanie dotyczy rewitalizacji dużego parku. Czy 

nadal czekamy na decyzję konserwatora zabytków? Jeśli nie to kiedy planowane jest 

rozpoczęcie prac.  

 

Burmistrz: Jeżeli chodzi o pracę z instrumentów wsparcia województwa mazowieckiego, 

ulica Polna, już została wykonana, wykonawca zgłosił gotowość odbioru ul. Sportowej. 

Boisko szkolne ma być wykonane do 15 grudnia.  Jeżeli chodzi o prace objęte programem  

„Polski Ład”, to trudno mi jest się odnieść, bo tak naprawdę wszystko zależy od wykonawcy. 

„Polski Ład” obejmuje ulice w centrum miasta m.in. ulicę Wolności, ulicę Młodzieżową, ulicę 

Parkową. Dodatkowo ulice w okolicach cmentarza m.in. Mieszka  oraz ulice w obszarze 

szkoły np. Dobrzańskiego. Wykonawca miał osiemnaście miesięcy na wykonanie prac, termin 

kończy się wiosną przyszłego roku i czy zostanie on zachowany czy nie, nie jestem w stanie 

w tej chwili powiedzieć.  Wszystko w głównej mierze zależy od wykonawcy, od pogody i od 

środków, jakie zostaną zaangażowane w realizację tego projektu. Ponieważ projekt jest 

realizowany w formule „Zaprojektuj i wybuduj” wiemy, że wykonawca liczył na szybsze 

uzyskanie decyzji dotyczących pozwolenia na budowę, bo część dróg jest objęta układem 

urbanistycznym miasta. Prosiłem wykonawcę, żeby w pierwszej kolejności były wykonywane  

te ulice, które będą najbardziej uciążliwe dla mieszkańców miasta czyli np. ulica Wolności, bo 

prace obejmują wyłożenie kostki na placu przed kościołem i wzdłuż całej ulicy, ulica 

Parkowa i ulica Młodzieżową bo to są ulice w centrum miasta. Bazując na doświadczeniu 

myślę, że termin zakończenia prac może być zagrożony ale w tej chwili nie mamy jeszcze 

takich informacji. Będziemy się przyglądać kontraktowi pod kątem możliwości jego 

wydłużenia ale tak jak powiedziałem wszystko będzie zależało od środków jakie zostaną 

zaangażowane w jego realizację. Jeżeli chodzi o drugie pytanie, to wczoraj dotarła do mnie 

zgoda na prace w parku, jednak  o rozpoczęciu robót decyduje wykonawca, z którym mamy 

podpisany kontrakt w formule ,,Zaprojektuj i wybuduj". Prace w dużym parku będą 

obejmowały największy zakres prac m.in. alejki i nasadzenia. Druga część prac będzie 
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dotyczyła przebudowy parkingów wokół małego parku, w taki sposób, żeby auta mogły 

parkować prostopadle do chodnika pod skosem, a nie równolegle. Dodatkowo jeszcze będą 

wykonywane niewielkie prace na podwórku przy urzędzie, przed blokiem na placu 

Mickiewicza oraz na Wodnej Górze. Decyzję konserwatora mamy, a co do harmonogramu 

przebiegu prac to będzie o tym decydował wykonawca. Ja na pewno będę naciskał, żeby one 

przebiegały w możliwie szybki sposób, ale oczywiście też z uwzględnieniem warunków 

pogodowych.  

Radna Marzanna Kubińska: Na Komisjach rozmawialiśmy odnośnie  poprawienia stanu 

drogi na ulicy Ziemowita. W tej chwili wystarczyłoby samo tzw. załatanie dziur,                             

a w przyszłości o jej remont. 

Burmistrz:  na pewno w przyszłości będziemy robić tą ulicę, natomiast w tej chwili mamy 

zgłoszony remont ulicy Jesionowej, Lipowej i Reymonta. Czekamy na poprawę warunków 

atmosferycznych i wtedy niezwłocznie PGKiM przystąpi do prac. 

Radny Andrzej Karasiewicz: Tak jak Burmistrz wcześniej wspominał została zakończona 

budowa ulicy Polnej. Bardzo to poprawiło komfort życia jej mieszkańców, za co dziękujemy, 

ale chcę jeszcze poprosić o zamontowanie dwóch punktów świetlnych. Jeśli byłaby 

możliwość jeszcze troszkę utwardzić nawierzchnię na wysokości działającej tam firmy. 

Wiadomo, że wszystkiego naraz się nie da zrobić, ale jeżeli można było mieć na uwadze te 

dwa punkty świetlne i utwardzenie dojazdu było fajnie. Co do ulicy Ziemowita, nie opłaca 

tam się robić prowizorek i fuszerek budowlanych. Wszystko powinno być zrobione tak jak 

należy wtedy droga  posłuży mieszkańcom na długie lata i my nie poniesiemy później  

dodatkowych  kosztów.  

Burmistrz: co najmniej raz w miesiącu, jak nie częściej, wybieram się na objazd całego 

miasta.  Rzeczywiście jest odcinek od ulicy Zakolejowej wprost do Polnej gdzie nie ma 

oświetlenia i już poprosiłem pracownika o to, żeby zwrócił się do firmy energetycznej                     

o zamontowanie trzech punktów świetlnych.  Po wstępnych rozmowach okazało się, że trzy 

punkty są niemożliwe, bo nie można dostawienia dodatkowego słupa, ale jesteśmy w trakcie 

załatwiania montażu dwóch lamp. Punkty świetlne będą założone dodatkowo jeszcze                       

w innych miejscach na terenie miasta. Wynika to z umowy z firmą Energa Oświetlenie gdzie 

mamy zagwarantowane, że miasto zapłaci za konserwację wszystkich lamp mieście, a w 

zamian Energa zamontuje siedem dodatkowych latarni. Korzystając z tego w mieście, bez 

dodatkowych kosztów, zostanie zrobione dodatkowe oświetlenie. Co do utwardzenia 

nawierzchni, to będziemy próbowali to poprawić. Natomiast jeśli chodzi o jakość dróg to ja 

raczej preferuję i staram się robić tak, żeby wszystkie chodniki były wykonywane z kostki bo 

łatwiej jest później wykonywać konserwację tej ulicy, ale też w momencie, kiedy coś się 
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dzieje, to rozłożenie kostki i przywrócenie jej do stanu poprzedniego jest dużo łatwiejsze niż 

kolejne łatanie nawierzchni 

Radny Ryszard Godlewski: Nie wiem, czy za swojej kadencji doczekam, wprowadzenia                     

w mieście zakazu poruszania się ciężarowych samochodów. Wiem, że coś się robi w tym 

zakresie jednak trwa to bardzo długo. Kolejna rzecz dotyczy ulicy Płockiej. Czy nie można 

wykonać jej remontu? Przy studzienkach grunt zaczyna się już zapadać.  

Burmistrz: W tym roku, na terenie ulicy Płockiej będą wykonywane prace związane                                   

z wyniesieniem przejść dla pieszych, natomiast remont ulicy zaplanowany jest na przyszły 

rok. Wtedy będziemy wybierać wykonawcę i określać zakres prac. Jeśli chodzi o zakaz 

poruszania się tirów po mieście, to niestety czeka nas dyskusja z policją, która negatywnie 

odniosła się do naszego wniosku.  

 

Ad – 8 

Zamknięcie obrad 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął obrady                              

XLI Zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Raciążu. 

 

 

Protokołowała       Przewodniczący Rady Miejskiej 

/-/ Katarzyna Wawrowska                     /-/ Paweł Chrzanowski 

 

Załącznik: 

1. Protokół z imiennego głosowania uchwał z XLI Zwyczajnej Sesji Rady Miejskiej w Raciążu z dnia                      

28 listopada 2023 r. 

 

  


